

■ **Original contributions** Originalien

- 253 Perception of sleep. Subjective vs. objective sleep parameters in patients with insomnia, hypersomnia, parasomnia, and sleep-related movement disorders**
Schlafwahrnehmung. Subjektive vs. objektive Schlafparameter von Patienten mit Insomnien, Hypersomnien, Parasomnien und schlafbezogenen Bewegungsstörungen
T. Reess · J. Steinig · M. Lanz · S. Dempewolf · S. Bunten · S. Happe
- 260 Validation and psychometric properties of the German version of the Children's Sleep Habits Questionnaire (CSHQ-DE)**
Normierung und psychometrische Eigenschaften der deutschen Version des Children's Sleep Habits Questionnaire (CSHQ-DE)
A.A. Schlarb · B. Schwerdtle · M. Hautzinger

■ **Originalien** Original contributions

- 267 Validierung und psychometrische Eigenschaften der deutschen Version des Sleep Self Report (SSR-DE). Ein Selbstbeurteilungsinstrument zur Erfassung von Schlafstörungen für Kinder von 7–12 Jahren**
Validation and psychometric properties of the German version of the Sleep Self Report (SSR-DE). A self-report questionnaire for the assessment of sleep disorders in children from 7–12 years old
B. Schwerdtle · K. Roeser · A. Kübler · A.A. Schlarb
- 275 Auswirkungen passiver Änderungen des Bettklimas auf den Schlaf**
Impact of passive changes in bed climate on sleep
J. Zulley · R. Popp · K. Ettenhuber · J. Schwarz · G. Hajak · C. Pieh · G. Schulz · P. Geisler
- 282 Einfluss der Atemluftbefeuchtung auf die Akzeptanz der CPAP-Therapie bei Patienten mit obstruktiver Schlafapnoe**
Influence of air humidification on the acceptance of continuous positive airway pressure in patients with obstructive sleep apnea
C. Heiser · J.U. Sommer · J. Stern-Straeter · H.-C. Tillmann · K. Hörmann · J.T. Maurer · B.A. Stuck
- 291 Das Strafbarkeitsrisiko des Arztes im diagnostischen Prozedere der erhöhten Tagesschläfrigkeit bei Patienten**
The malpractice risk for the doctor misdiagnosing chronic sleep disturbance
I.E. Fromm

■ **Mitteilungen** Notifications

- 300 Mitteilungen der DGSM**
Notifications of DGSM

■ **Verschiedenes** Miscellaneous

- 312 Impressum** Imprint